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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2019-0018001)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Mindehøjtidelighed

Formanden oplyste, at det tidligere medlem af lokaludvalget Bent Johansen er afgået ved døden, og
at der vil være en mindehøjtidelighed for ham den 26. januar 2019.

Lokaludvalget holdt et minuts stilhed til ære for Bent Johansen.

Adgang til Hal C

En borger bad lokaludvalget gøre offentligheden opmærksom på, at man skal have sit
sundhedsbevis med, når man vil ind til lokaludvalgets møder i Hal C.

Lokaludvalget tog opfordringen til efterretning.

Ny Biblioteksplan

En borger gjorde opmærksom på, at smertegrænsen for bibliotekernes økonomi er nået og at
Københavns Kommune er bagud med boganskaffelser i forhold til andre kommuner. Visionerne i den
nye biblioteksplan bør ikke være defineret af besparelseskrav.

Borgeren gjorde derudover opmærksom på, at Kultur- og Fritidsforvaltningen og lokaludvalgets
borgermøde den 29. januar 2019 er annonceret for sent.

Luftforurening i Prinsessegade

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, at der på
www.a21.dk er et link til en rapport om luftforurening i Prinsessegade. Det er især forurening fra taxa
og varebiler i tomgang, der belaster Prinsessegade. Miljøpunktet er kommet med i en følgegruppe
vedr. data om luftforurening, som Google-biler registrerer.

Borgerne kan låne en luftmåler i Miljøpunktet.
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Bioaffaldsbeholdere

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech vil undersøge problemet
med, at husstandenes bioaffaldsbeholdere tiltrækker mider mv.

Roser til byen

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, at der på
kommunens hjemmeside ligger en blanket, som man skal bruge, hvis man vil ansøge om tilladelse til
facadebeplantning. Miljøpunktet fortsætter med at vejlede borgerne om facadebeplantning, men det
er ikke længere muligt at få økonomisk støtte fra Miljøpunktet til sådanne projekter.

 

Klimalov

Poul Cohrt oplyste, at en borger har opfordret lokaludvalget til skrive under på et borgerforslag om, at
Danmark får en klimalov.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0018020)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den 19.
december 2018.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 19. december 2018. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

Økonomi

intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning
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1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den
19. december 2018.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af

dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
13. Medfinansiering af cykelregelfolder til turister
14. Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019
15. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019.

Bilag
Referat af lokaludvalgsmøde den 19. december 2018 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Orientering om ny biblioteksplan (2019-0017285)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om udkastet til kommunens nye biblioteksplan
til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tage en mundtlig orientering fra Kultur- og Fritidsforvaltningen
om udkastet til kommunens nye biblioteksplan til efterretning.

Problemstilling

I sit møde den 19. december 2018 besluttede lokaludvalget at foreslå Kultur- og Fritidsforvaltningen,
at chefen for forvaltningens Kultur S forelægger og drøfter biblioteksplanen med lokaludvalget i
lokaludvalgets møde den 23. januar 2019.

Endvidere besluttede lokaludvalget et brev til forvaltningen om den nye biblioteksplan. I brevet skrev
lokaludvalget bl.a:

"Det er med stor interesse, at Christianshavns Lokaludvalg har modtaget en invitation fra Kultur- og
Fritidsforvaltningen til samarbejde vedr. en ny biblioteksplan. Som I vil vide, arbejdes der
på Christianshavn på at få et nyt og tidssvarende bibliotek i bydelen - gerne placeret på Papirøen.
Projektet kom desværre ikke på budgettet for 2019, men vi anser det langt fra for opgivet.

(...)

• Vi er meget enige i tankerne om det fysiske bibliotek (”Proces for, og indsatsområder i, en ny
biblioteksstrategi ”, side 2, midt)

• Vi støtter op om punktet ”Børn og unge” (se også ”Proces for.. ”, side 2, øverst). Det er
overordentligt vigtigt, at der fortsat er fysiske bøger, børn og unge kan røre, kigge på, vælge,
mens de ser dem. Lade sig inspirere i det fysiske bibliotek.

• emnet ”Kvalitet frem kvantitet” i ”Proces for...”, side 2, nederst, er vi mere i tvivl om. Det kunne
måske være et både/og, så der var plads til lokale arrangementer også.

Et par statistikker, vi som borgere og biblioteksbrugere er bekymrede over, og som lægger op til
diskussion om ny biblioteksplan:

• Personalet på de københavnske biblioteker er nedskåret med 25% i årene 2010-15.
Ubemandede biblioteker en stor del af dagen/aftenen. Tryghed?
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• Der er som følge af ovenstående sparet 36% på personale i åbningstiderne i Københavns
Kommune (mod 26% i hele landet) i årene 2010-17.

• Men antallet af brugere er steget med 10% i den samme periode (København vokser!).
• Ikke desto mindre ligger Københavns Kommune langt under gennemsnittet for landet i indkøb

af bøger.
• Og endelig er, som I selv skriver, tilfredsheden med de københavnske biblioteker på 78 %. I

andre dele af landet er tilfredsheden mellem 80-90%."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tage en mundtlig orientering fra Kultur- og Fritidsforvaltningen
om udkastet til kommunens nye biblioteksplan til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget og Kultur- og Fritidsforvaltningen har borgermøde om den nye biblioteksplan tirsdag
den 29. januar 2019 kl. 19-21 på Christianshavns Bibliotek.

Hensigten med borgermødet er at få  borgernes input til, hvordan kommunens biblioteker kan
indrettes, så borgerne får mere glæde af dem. Borgermødet vil hovedsageligt dreje sig om den
generelle biblioteksudvikling, men der vil også være mulighed for at drøfte Christianshavns Bibliotek. 

Lokaludvalget gennemfører en borgerpanelundersøgelse om den nye biblioteksplan i marts 2019.

Lokaludvalget skal beslutte et høringssvar om den nye biblioteksplan i april/maj 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede en mundtlig orientering fra Kultur- og Fritidsforvaltningen om udkastet til
kommunens nye biblioteksplan til efterretning. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• I Ålborg er hovedbiblioteket samtidig et medborgerhus. Det giver flere besøgende til
biblioteket.

• Scenarie 1 "Litterateket" er at foretrække, men med tiden vil vi nok se bibliotekerne
udvikle sig til scenarie 3 "Online-biblioteket".

• Kvartershuset i Jemtelandsgade har plads til både et bibliotek og andre aktiviteter.
• Hvad i den nye biblioteksplan kan borgerne og lokaludvalgene få indflydelse på?
• Hvad betyder det, at Christianshavns Bibliotek hører under Kultur S?
• Hvad er intentionen med biblioteksstrukturen?
• Hvordan kommer højnelse af dannelsesniveau og folkeoplysning ind i udviklingen af

bibliotekerne?
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• De 700 m2 på Christianshavns Bibliotek og de ca. 800 m2, som måske kan afsættes til et
nyt bibliotek på Papirøen, giver ikke store muligheder for flere aktiviteter. De 700 m2 på
Christianshavns Bibliotek kan struktureres bedre.

• I en fake news-tid skal bibliotekerne levere neutral og faglig information og rådgivning og
dermed dyrke sin store troværdighed.

• Kultur- og Fritidsforvaltningen kan spørge borgere, der befinder sig et andet sted end på
et bibliotek, om hvorfor de ikke er på biblioteket.

2. Lokaludvalget tog den mundtlige orientering samt Kultur- og Fritidsforvaltningens svar på
lokaludvalgets bemærkninger og spørgsmål om udkastet til kommunens nye biblioteksplan til
efterretning.

Bilag
Københavns Biblioteker: Scenarier for den fremtidige kerneopgave

Side 8



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Høringssvar om revision af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns
Kommune”. (2019-0017301)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringsvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om revision
af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringsvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om
revision af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”, der fremgår
af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har udarbejdet et udkast til revision af "Forskrift for udendørs
musikarrangementer i Københavns Kommune". Se bilaget.

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 17. december 2018 at sende udkastet i høring med henblik
på endelig vedtagelse i Borgerrepræsentationen primo 2019. Svarfristen er den 5. februar 2019.

I forbindelse med vedtagelsen afgav Enhedslisten, Radikale Venstre, Socialdemokratiet og
Socialistisk Folkeparti følgende protokolbemærkning: "Partierne mener, at det er vigtigt at finde en
balance, som tilgodeser både udendørs musikarrangementer og tilværelsen for byens borgere. Det
har vi forsøgt med udkastet til en ny forskrift, men vi ser også frem til at modtage svar i den
kommende høring, så vi kan høre, om vi har fundet den rette balance".

Teknik- og Miljøforvaltningen skriver, at formålet med revisionen er at tilpasse de
opmærksomhedspunkter, der har vist sig i forbindelse med 1-årsevalueringen i foråret 2018, idet
der særligt er følgende opmærksomhedspunkter:

• Forskriften skal gælde for alle arrangementer med musikafspilning og offentlig adgang.
• Der sættes start- og sluttidspunkter på musikafspilning på alle offentligt tilgængelige udendørs

arealer. Også de statsejede eller privatejede pladser og parker med offentlig adgang.
• Der er fastsat specifikke støjgrænser og begrænsninger for varighed for ca. 60 udvalgte

lokaliteter.
• Som noget nyt reguleres alle øvrige steder med en generel støjgrænse på 70 dB(A), der i

særlige tilfælde kan hæves til 80 dB(A). Denne grænse gælder nu også på statsejede eller
privatejede pladser og parker med offentlig adgang.
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• Krav om anmeldelse af alle arrangementer med musik med offentlig adgang - også på
statsejede eller privatejede pladser og parker med offentlig adgang.

• Skt. Hans Aften og Nytårsaften undtages forskriftens bestemmelser.

I udkastets bilag 1 er der reguleringsparametre for følgende specifikke lokaliteter i og omkring
Christianshavns Lokaludvalgs område:

• Arsenaløen - pladsen ved Hal C
• Bølgen, Kalvebod Brygge
• Christiansborg Ridebane
• Christiansborg Slotsplads
• Islands Brygge Havnepark
• Kløvermarken
• Nyhavn
• Ofelia Plads
• Refshaleøen, vest
• Refshaleøen, øst
• Søren Kierkegaards Plads
• Bibliotekshaven
• Knippelsbro Nord, under broen
• Knippelsbro Syd, under broen
• Havnegade v. Nationalbanken.

Løsning

Miljøgruppen drøftede udkastet i sit møde den 15. januar 2019. Fra referatet: "Vi manglede flere
informationer til at tage stilling til spørgsmålet. Vi har derfor ikke lavet forslag til høringssvar."

Formanden foreslår følgende høringssvar:

"Christianshavns Lokaludvalg har følgende bemærkninger til udkastet til forskrift for udendørs
musikarrangementer:

• Det foreliggende udkast til forskrift for udendørsmusikarrangementer tager ikke højde for, at lyd
over vand spreder sig. Det skal det. Lyden fra arrangementer ved havnen og kanalerne
kan give gener vidt omkring.

• Forskriften skal gælde for de udendørs sommerkoncerter på Christiania. Det vil være på sin
plads, at kommunen angiver, hvilket støjniveau, hvilket antal timer, hvilken varighed og hvilket
start- og sluttidspunkt, der kan accepteres fra disse koncerter.

• Det er fint, at området omkring den kommunale hal Hal C på Arsenalvej er nævnt i udkastets
bilag 1 med reguleringsparametre, men vi så hellere, at der ikke tillades udendørs
musikarrangementer det pågældende sted. Det ligger i et beboelsesområde, som i forvejen er
ramt af musikken fra Christiania.
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• I forskriften bør man nævne, hvor borgerne kan klage til, hvis de mener, at den overtrædes.
Adgangen til at klage skal gøres så nem som mulig for borgerne.

• I Forskriften bør man nævne, hvordan kommunen forebygger, at arrangører overtræder
bestemmelserne i forskriften. Lokaludvalget mener, at kommunen bør være til stede ved
arrangementer eller være mulig at tilkalde, så der øjeblikkeligt kan skrides ind over for
overtrædelser af forskriften.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på Bliv Hørt-portalen.

Beslutning

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at lokaludvalget beder om, at
Grønlandske Handels Plads kommer på oversigten "Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter",
da der kan komme ønske om at afholde  udendørs musikarrangementer på pladsen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens B. Sørensen om, at lokaludvalget bemærker, at
støjmåling ved nærmeste beboelsesfacade også skal ske på den anden side af Inderhavnen, hvis
den nærmeste beboelsesfacade er dér.

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Jens Loft Rasmussen om, at bemærkningen om, at
lokaludvalget hellere ser, at der ikke tillades udendørs musikarrangementer ved Hal C, udgår af
høringssvaret.

9 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod ændringsforslaget.
7 lokaludvalgsmedlemmer stemte for ændringsforslaget.
Ingen undlod at stemme.
1 lokaludvalgsmedlem var ikke til stede under afstemningen.

Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.
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Lokaludvalget godkendte høringsvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om revision af ”Forskrift for
udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”, der fremgår af løsningsafsnittet, med de
tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Høringsbrev
2. Høringsudkast til ny forskrift for udendørs musikarrangementer
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse (2019-0017310)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Økonomiforvaltningen om mangfoldig
og fokuseret københavnerinddragelse.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen om
mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Borgerrepræsentationens Sekretariat i Økonomiforvaltningen skrev den 12. november 2018 til
lokaludvalgene om mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse.

Lokaludvalget besluttede i sit møde den 19. december 2018 sit svar vedr. den del af henvendelsen
fra Borgerrepræsentationens Sekretariat, der drejer sig om brug af Christianshavns Borgerpanel til en
spørgeskemaundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til inddragelse.

I mødet den 23. januar 2019 skal lokaludvalget forholde sig til den del af brevet, der handler om
lokaludvalgets erfaringer med borgerinddragelse, nemlig følgende uddrag af brevet:

"Besvarelse af spørgsmål om københavnerinddragelse

Vi har udarbejdet nedenstående spørgsmål, som vi vil bede jer besvare. De handler om, hvordan I
arbejder med, og hvilke forslag I har til, en mere mangfoldig københavnerinddragelse. Jeres
besvarelse vil, sammen med input fra fagforvaltningerne og københavnerne, danne grundlag for
udarbejdelsen af ramme og modeller for kommunens københavnerinddragelse.

Det bemærkes, at lokaludvalgene besvarede en lignende undersøgelse tilbage i 2015, som dannede
grundlag for udviklingen af kommunens fem principper for øget københavnerdialog, der blev
godkendt på Borgerrepræsentationens møde d. 28. januar 2016. Besvarelserne er vedlagt i bilag 3,
så I kan vurdere, om der er pointer herfra, som I fortsat finder aktuelle og vil fremhæve i den nye
undersøgelse.

De konkrete spørgsmål:

1. Hvilke metoder benytter lokaludvalget til at skabe dialog og samarbejde med
københavnerne?
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2. Hvilke metoder til københavnerinddragelse virker særligt godt i jeres lokaludvalg?
 

3. Hvordan arbejder lokaludvalget med en mangfoldig københavnerinddragelse og repræsentation
af bydelens forskellige stemmer? Hvilke erfaringer har lokaludvalget med at opnå dette?
 

4. Er der noget, som lokaludvalget gerne vil gøre mere af ift. københavnerinddragelse, som ikke
er muligt inden for de nuværende rammer i Københavns Kommune?
 

5. Har lokaludvalget ideer til, hvilke metoder der skal til, for at Københavns Kommune som helhed
kan opnå endnu bedre og mere mangfoldig københavnerinddragelse?"

 

Løsning

Formanden foreslår følgende høringssvar til Borgerrepræsentationens Sekretariat:

"Christianshavns Lokaludvalgs svar på de konkrete spørgsmål i brevet af 12. november 2018 vedr. 
mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse:

1. Hvilke metoder benytter lokaludvalget til at skabe dialog og samarbejde med
københavnerne?
Lokaludvalgets dialog og samarbejde med de godt 13.000 indbyggere i Christianshavns
Lokaludvalg sker på forskellig vis:

• Udsendelse af nyhedsbrev med jævne mellemrum om aktuelle lokale temaer og om
lokaludvalgets arrangementer. Nyhedsbrevet har knap 813 abonnementer.

• Spørgsmål til Christianshavns Borgerpanel med jævne mellemrum om aktuelle lokale
temaer. Borgerpanelet har 952 medlemmer.

• Artikler på lokaludvalgets hjemmeside og i lokale medier om aktuelle lokale temaer.

• Opslag på lokaludvalgets facebookside om aktuelle lokale temaer. De bliver tit gengivet
og kommenteret på den centrale facebookside på Christianshavn "Os fra Christianshavn".

• Klassiske borgermøder med jævne mellemrum om aktuelle lokale temaer.

• Arrangør af tre årlige arrangementer for christianshavnerne:
• Nytårskur
• Christianshavnerdagen
• Juletræ på Torvet.

• Lokaludvalget uddeler hvert år i august/september Havnens Pris og hvert år i januar
Anerkendelsesprisen. Offentligheden indstiller kandidater. Priserne er både en
påskønnelse af initiativer og en måde at gøre christianshavnerne opmærksom på
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mulighederne i bydelen - for på den måde at inspirere til yderligere initiativer. 

• Lokaludvalget er facilitator for kontaktmøder mellem repræsentanter for foreninger mv. i
og omkring Christiania og politiet om politiarbejdet i forhold til Christiania. Indtil for ca. 1½
år siden stod vi for 2-3 møder om året. Vi vil genoplive møderækken, da det er en nyttig
kommunikationskanal for såvel borgerne som politiet.

• Lokaludvalget er facilitator for møder mellem E/F Krøyers Plads og Teknik- og
Miljøforvaltningen om forholdene på og omkring Grønlandske Handels Plads.

• Lokaludvalget er jævnlig vært for små arrangementer på Christianshavns Torv med
henblik på at vise christianshavnerne, hvilket potentiale torvet har som centralt mødested
for bydelens borgere.

• Lokaludvalget er repræsenteret i og støtter borgergruppen Torvenetværket, som arbejder
problemstillinger vedr. Christianshavns Torv.

• Lokaludvalget driver 10 arbejdsgrupper, hvor alle med interesse for Christianshavn kan
deltage. Arbejdsgrupperne drøfter aktuelle lokale temaer med relation til det ressort, de
hver især dækker. 

• Lokaludvalget har udgivet inspirations- og debatmateriale om udviklingen af Papirøen og
Nyholm.

• Lokaludvalget giver kun støtte til lokalt forankrede aktiviteter. Det giver de lokale ildsjæle
en bedre mulighed for at få penge til deres aktiviteter end ellers. Støtten fra lokaludvalget
til lokale initiativer kan give lokaludvalget og borgerne indsigt i muligheder og
problemstillinger i bydelen, vi ellers ikke ville have opfanget.

 
       

2. Hvilke metoder til københavnerinddragelse virker særligt godt i jeres lokaludvalg?

•  Nytårskuren og Christianshavnerdagen er gode rammer for vores og rådhuspolitikernes dialog
med christianshavnerne om aktuelle lokale politiske temaer. 

• Det er vores indtryk, at politiske paneldebatter i uformelle omgivelser er en god oplevelse for
både borgere og politikere.
 

• Lokaludvalgets rolle som facilitator af møder mellem forvaltningen og borgergrupper o.l. giver
gode resultater for alle parter. 

• Klassiske borgermøder med deltagelse af forvaltningerne er informative og nyttige for
borgerne, når forventningerne til mulighederne for indflydelse er afstemt. Borgerinddragelse,
hvor der lægges op til indflydelse, men hvor der pga. af politiske beslutninger reelt ikke er
indflydelse, giver ingen mening og bør ikke gennemføres.
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• Borgerpanelundersøgelser giver interessante og brugbare resultater. Svar på åbne spørgsmål
giver en god indsigt i, hvad der rører sig blandt christianshavnerne. Dog er det
ressourcekrævende at samle op på de mange svar. Borgerne har meget på hjerte.    

3. Hvordan arbejder lokaludvalget med en mangfoldig københavnerinddragelse og repræsentation af
bydelens forskellige stemmer? Hvilke erfaringer har lokaludvalget med at opnå dette?

• Det er ikke noget, lokaludvalget arbejder systematisk med, men de tre årlige
arrangementer Nytårskur, Christianshavnerdagen og Juletræ på Torvet samler alle
christianshavnere på tværs af social status og på tværs af de forskellige kvarterer i
bydelen. 

• Det er vores indtryk, at vi med borgerpanelundersøgelserne får grupper af
christianshavnere i tale, som vi ellers sjældent hører fra, fx børnefamilier og beboerne i de
nye boligområder i bydelen.

4. Er der noget, som lokaludvalget gerne vil gøre mere af ift. københavnerinddragelse, som ikke er
muligt inden for de nuværende rammer i Københavns Kommune?

• Baseret på erfaringerne med Ørkenfortet drøfter lokaludvalget for tiden, hvordan
borgerinddragelse kan give mening for os og borgerne. Der skal være et indflydelsesrum, hvis
borgerinddragelsen skal give mening. 

• Før og efter der er indgået politiske aftaler af betydning for bydelen, bør politikerne drøfte
sagerne med borgerne. Politikerne er usynlige og overleder det til forvaltningen at stå på mål
for de politiske aftaler og beslutninger.

• Baseret på de hidtidige erfaringer med Nyholm drøfter lokaludvalget for tiden, hvordan borgerne
kan inddrages i byudviklingen af arealer, som staten ejer. Københavns Kommune bør være
borgernes medspiller i sådanne sager.

5. Har lokaludvalget ideer til, hvilke metoder der skal til, for at Københavns Kommune som helhed
kan opnå endnu bedre og mere mangfoldig københavnerinddragelse?"

Se ovenfor.

 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Økonomiforvaltningen har en konference den 30. januar 2019 om Københavnerinddragelse.
Lokaludvalgets medlemmer har haft mulighed for at tilmelde sig konferencen.
 

I brevet af 12. november 2018 skriver Borgerrepræsentationens Sekretariat:
"Når vi har modtaget alle input fra jer, forvaltningerne, københavnerne og har analyseret materialet,
vil vi fremlægge resultater og første konturer af modeller for københavnerinddragelse på et
dialogmøde for lokaludvalg og gruppeformandskredsen torsdag d. 2. maj 2019 (forventet tidsrum kl.
17-20). Mødet giver mulighed for en fælles drøftelse af de foreløbige modeller og metoder, som
tegner sig. I vil modtage nærmere invitation og program for mødet, når vi kommer tættere på."

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at Ren
Vold-arrangementerne omtales under besvarelsen af spørgsmål nr. 1 som et af de årlige
arrangementer, lokaludvalget står for.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Loft Rasmussen om, at det under
besvarelsen af spørgsmål nr. 1 nævnes, at borgerne går til lokaludvalget, hvis de oplever
problemer med kommunen, idet lokaludvalget kan formidle kontakt til og løsninger med
kommunen. Det skete eksempelvis i sagen om omlægning af fortov i Bådsmandsstræde.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mogens Holm om, at lokaludvalget besvarer
spørgsmål nr. 5 med en bemærkning om, at hvis kommunen lytter og forholder sig til borgernes
bemærkninger, meninger og forslag, vil borgerne engagere sig mere. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at det i besvarelsen af
spørgsmål nr. 2 nævnes, at informationen om lokaludvalgets arrangementer på lokaludvalgets
plakatstander på Christianshavns Torv fungerer godt.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at det i besvarelsen af
spørgsmål nr. 2 nævnes, at lokaludvalgets udflugtsarrangementer for borgerne om aktuelle
lokalpolitiske temaer fungerer godt; eksempelsvis bustur til forskellige steder på Refshaleøen,
bådsejlads i Inderhavnen og kanalerne samt rundvisning på Papirøen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at lokaludvalgets
samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om affaldssorteringsløsninger nævnes i
besvarelsen af spørgsmål nr. 1.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at det i høringssvaret
nævnes, at et lokalt placeret  lokaludvalgssekretariat er en forudsætning for, at lokaludvalgets
borgerdialog lykkes.

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Økonomiforvaltningen om mangfoldig og fokuseret
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københavnerinddragelse, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

2. På forslag fra Katinka Haxthausen bad lokaludvalget sekretariatet om med jævne mellemrum at
orientere christianshavnerne om muligheden for uforpligtende at deltage i lokaludvalgets
arbejdsgrupper. Orienteringen skal ud på lokaludvalgets hjemmeside, facebookside og
nyhedsbrev samt i lokale medier.

Bilag
1. Brev af 12. november 2018 - Mangfoldig og fokuseret københavnerinddrgalse
2. Lokaludvalgenes svar i 2015 vedr. projektet "Sammen om Byen" (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Processen vedr. Ørkenfortet (2019-0017318)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et brev til Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget
om processen vedr. Ørkenfortet. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender det ene af de to breve til Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget om processen vedr. omdannelsen af Ørkenfortet, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 19. december 2018 bad lokaludvalget formanden om et forslag til brev til forvaltningen
og politikerne om processen vedr. Ørkenfortet til behandling i lokaludvalgets møde den 23. januar
2019. Lokaludvalget besluttede samtidig, at brevet skal indeholde et afsnit, der sætter
spørgsmålstegn ved behovet for borgerinddragelse i sager, der er politisk vilje til at gennemføre.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender et af de to breve, der ses nedenfor, til Teknik- og
Miljøudvalget og Økonomiudvalget:

Brev nr. 1:

"Processen vedr. omdannelsen af Ørkenfortet fra bankhovedsæde til hotel og jeres rolle i processen
har skuffet christianshavnerne. På intet tidspunkt har I vist vilje til at lytte til borgernes forslag og
indvendinger. I så således bort fra

• Genboernes berettigede bekymring over, hvad hotelplanerne medfører mht. skyggeforhold, støj
og kaotiske trafikforhold.

• Borgeres forundring over, at bygningen ikke anvendes til boliger, når mange af jer går rundt og
siger, at vi mangler boliger.

• Borgeres forundring over, at der skal være endnu et hotel i København K.
• Borgeres frygt for, at bygningens arkitektoniske udtryk vil blive endnu værre end hidtil.
• Borgeres frygt for, at bygningen med endnu en etage vil dominere de omkringliggende kvarterer

på begge sider af Knippelsbro.
• Borgeres konstruktive bud på trafikale løsninger.
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• Lokaludvalgets bydelsplaner med forslag til, hvad bygningen kan bruges til.
• Med mere.

Her bagefter er det tydeligt, at inddragelsen af lokaludvalget og borgerdialogen om lokalplanforslaget
for hotellet var en skinmanøvre, fordi I i lang tid har vidst, hvad I ville med bygningen. Vi kan gisne
om årsagen til jeres politiske aftaler om Ørkenfortet, men det vil vi afholde os fra i denne omgang.

Budskabet med dette brev er i stedet  at bede jer overveje og tydeligt fortælle Københavns
Kommunes borgere, hvad I vil med borgerinddragelse, borgerdialog osv.  Spørgsmålet er selvfølgelig
særligt aktuelt lige nu, hvor Gruppeformandskredsen beskæftiger sig med temaet og bl.a. hidkalder
borgere, embedsmænd, lokaludvalgsmedlemmer, eksperter osv. osv. til workshop og konference
mm. om "Københavnerinddragelse".

Baseret på christianshavnernes erfaring med Ørkenfortet er vi på nippet til at karakterisere initiativet
som "Blålys" ("Noget eller nogen der ser lovende ud, men viser sig slet ikke at leve op til
forventningerne" jf. Den Danske Ordbog), men det gør vi ikke. Der skal komme noget positivt og
brugbart ud af Gruppeformandskredsen og Økonomiforvaltningens arbejde med borgerinddragelse.
Og ja, vi ser frem til jeres svar på spørgsmålet: "Hvad vil I med borgerinddragelse?"

Man kan stille det omvendte spørgsmål: "Hvad vil borgerne og lokaludvalget med
borgerinddragelse?" Vores svar er i al beskedenhed, at vi dels ønsker at kvalificere jeres
beslutningsgrundlag med vores lokalkendskab, dels ønsker indflydelse på forhold af betydning for
vores bydel og hverdagsliv.  For giver det mening at ulejlige os og christianshavnerne med
borgerinddragelse, hvis ikke der er rum for indflydelse? 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Brev nr. 2:

"Christianshavns Lokaludvalg har været godt inddraget i planprocessen vedr. Ørkenfortet, men vi har
undervejs kunnet se, at der var grænser for indflydelsen.

• Lokaludvalget har udtrykt bekymring over de trafikale forhold i Strandgade/Torvegade-krydset i
forbindelse med byggepladskørslen og efter åbningen af hotellet. Man får det indtryk, at det er
noget, som man først har vilje til at tage fat på efter åbningen af hotellet.

• Lokaludvalget har argumenteret for, at der ikke skal en ekstra etage på bygningen. Men vi
fornemmer, at der tidligt har været politisk opbakning til den løsning.

Generelt er forvaltningernes inddragelse af lokaludvalg og borgere i
planprocesser nyttige, når forventningerne til mulighederne for indflydelse er afstemt.
Forventningsafstemningen kan ske i møder mellem forvaltningen og repræsentanter for
lokaludvalget, når processen går i gang. Den tidlige inddragelse giver lokaludvalget mulighed for at
tilrettelægge såvel vores interne proces som vores dialog med borgerne på et realistisk grundlag. 
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Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand" 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget.

Beslutning

Jens Loft Rasmussen stillede ændringsforslag til 1. linje i brev nr. 2 om, at ordet "godt" slettes.

Katinka Haxthausen stillede ændringsforslag om, at sætningen i  brev nr. 1, hvor "Blålys" nævnes,
slettes.

Katinka Haxthausen stillede ændringsforslag om at indføje følgende sætning i brev nr. 1:
"Lokaludvalget har argumenteret for, at der ikke skal en ekstra etage på bygningen. Men vi
fornemmer, at der tidligt har været politisk opbakning til den løsning."

Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skal sende brev nr. 1 med de ovenfornævnte foreslåede
ændringer eller brev nr. 2 med den ovenfornævnte foreslåede ændring.

12 lokaludvalgsmedlemmer stemte for brev nr. 1 med de ovenfornævnte foreslåede ændringer.
5 lokaludvalgsmedlemmer stemte for brev nr. 2 med den ovenfornævnte foreslåede ændring.
1 lokaludvalgsmedlem undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt, at brev nr. 1 sendes til Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget, idet sætningen,  hvor "Blålys" nævnes, slettes, og idet følgende sætning indføjes:
"Lokaludvalget har argumenteret for, at der ikke skal en ekstra etage på bygningen. Men vi
fornemmer, at der tidligt har været politisk opbakning til den løsning."

 

Protokolbemærkning fra Erik Rasmussen: "Jeg støtter ikke beslutningen".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Valgmøde i anledning af folketingsvalget (2019-0017276)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at stå for et valgmøde om københavner-
og christianshavner-temaer i anledning af folketingsvalget, der afholdes senest den 17. juni 2019. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg står for et valgmøde om københavner-
og christianshavner-temaer i anledning af folketingsvalget, der afholdes senest den 17. juni
2019.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre valgmødet
sammen med sekretariatet.  

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 10.000 kr. til valgmødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Erik Rasmussen:

"Jeg vil gerne have et punkt på dagsordenen, lig det punkt der blev behandlet som punkt 14 i IBLU,
teksten fra IBLU dagsordenspunktet følger her:

"14. Valgmøde i anledning af det forestående folketingsvalg (2018-0327595)

 Indre By Lokaludvalg skal beslutte at stå for et valgmøde i anledning af folketingsvalget, der afholdes
senest den 17. juni 2019. 

Sagsfremstilling

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg står for et valgmøde om københavner- og Indre By-temaer i anledning
af folketingsvalget, der afholdes senest den 17. juni 2019.
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2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre valgmødet
sammen med sekretariatet. 

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter 20.000 kr. til valgmødet.

Problemstilling

Der skal afholdes folketingsvalg senest den 17. juni 2019.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget står for et valgmøde med lokale folketingskandidater om
københavner- og Indre By-temaer i anledning af folketingsvalget, der afholdes senest den 17. juni
2019. Der skal udpeges tovholdere til at planlægge og gennemføre valgmødet sammen med
sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes 20.000 kr. til valgmødet. Der vil være udgifter til annoncering, lokaleleje
og forplejning.

Videre proces

Det vides ikke, hvornår folketingsvalget skal afholdes, men tovholderne kan stile efter at
holde valgmødet ultimo februar eller primo marts 2019." 

————————

Teksten skal naturligvis tilrettes til behandling i Christianshavns Lokaludvalg.

Jeg er orienteret om at forslaget blev vedtaget på mødet i Indre By Lokaludvalg."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender medlemsforslaget og står for et valgmøde i
marts/april om københavner- og christianshavner-temaer i anledning af folketingsvalget.
Lokaludvalget skal da udpege tovholdere til at planlægge og gennemføre valgmødet sammen med
sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås at afsætte 10.000 kr. til valgmødet. Der vil være udgifter til annoncering, lokaleleje og
forplejning. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.
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Videre proces

Det vides ikke, hvornår folketingsvalget skal afholdes, men tovholderne kan stile efter at
holde valgmødet i marts eller april 2019.

Sekretariatet oplyser, at Indre By Lokaludvalg planlægger at holde deres valgmøde den 11. marts
2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at stå for et valgmøde om københavner- og christianshavner-temaer i
anledning af folketingsvalget, der afholdes senest den 17. juni 2019.

2. Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen og Katinka Haxthausen til at planlægge og
gennemføre valgmødet sammen med sekretariatet.      

3. Lokaludvalget drøftede rammen for valgmødet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
• Folketingskandidaterne, der inviteres til at sidde i panel, skal være lokalt opstillede

kandidater.
• Følgende temaer kan tages op: Trafik, Nyholm, Lynetteholmen, plejecenter i

Miljøstyrelsens bygning i Strandgade, statens tomme bygninger på Christianshavn,
bopælspligt, airbnb-udlejning, skoleforhold, miljø, boliger, biblioteker samt den statslige
regulerings betydning for det at bo på Christianshavn.

• Der skal udvælges nogle få temaer.
• Temaerne skal formidles til panelet på forhånd.

4. Lokaludvalget afsatte 10.000 kr. til valgmødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Valg af tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg (2019-0017279)

Christianshavns Lokaludvalg skal vælge tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og
Omsorg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg vælger tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed
og Omsorg. Tovholderen skal være medlem af lokaludvalget.

Problemstilling

Bent Johansen, der hidtil har været tovholder for arbejdsgruppen, er trådt ud af lokaludvalget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget vælger tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed
og Omsorg. Tovholderen skal være medlem af lokaludvalget.

I bilaget ses arbejdsgruppens kommissorium.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Tovholderen indkalder til møder i arbejdsgruppen og sørger for, at lokaludvalget får referater af
arbejdsgruppens møder.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget bad arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg indstille en tovholder
til godkendelse i lokaludvalget.
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Bilag
Kommissorium for arbejdsgruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0018041)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget
• Byplan, Trafik og Havnen

• inkl. Nyholm-gruppen
• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen
• inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen
• Torvegruppen
• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe
• Torvenetværket
• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

Beslutning

Papirøen-gruppen

Ruth Plovgaard oplyste,

• at man i et følgegruppemøde vedr. vandkulturhuset havde drøftet vanddybde i motionsbassinet
med Kultur- og Fritidsforvaltningen.  Forvaltningen arbejder videre med problemstillingen.

• at der kommer færre foreningslokaler i vandkulturhuset, fordi der skal  være flere lokaler
til idrætsforeningers træning.

• at indretningen af loungeområdet i vandkulturhuset drøftes. Der kommer ikke en café.

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Sven Erik Brockdorff oplyste, at han og et andet medlem af arbejdsgruppen deltager i Kultur- og
Fritidsforvaltningens workshop den 24. januar 2019 om kommunens kultur- og fritidspolitik. Han vil
spørge om, hvordan politikken gennemføres, når der er besparelser på vej.
På forslag fra Asbjørn Kaasgaard bad lokaludvalget ham spørge om, hvad der skal ske med
kommunens bygning i Brobergsgade.

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste,

• at borgermødet i december 2018 om brændefyring var godt. Klip fra mødet kan ses på
Christianshavns Kvarter.

• at Teknik- og Miljøforvaltningen har trukket sig fra samarbejdet om Ren Vold-arrangementet
den 23. marts 2019 pga. en besparelse på forvaltningens frivillig-support.

• at Miljøpunkterne i kommunen undersøger, om de kan overtage Teknik- og Miljøforvaltningens
trailer med udstyr til frivillig-aktiviteter.

• at lokaludvalget er vært for en offentlig bustur den 28. februar 2019 til et biogasanlæg i
Glostrup.

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn vejleder om, hvordan man kan etablere en grøn facade
- link: http://a21.dk/services/tilskud-til-facadebeplantning-roser-til-byen/

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har en støj app, som kan bruges til at klage over
nattelivsstøj - link: http://a21.dk/projekter/mindre-stoej/
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• at brugere af Christianshavns Beboerhus kan låne Miljøpunktet Indre By & Christianshavns
ladcykler. Ordningen administreres af Beboerhuset.

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn arbejder videre med "Natur i Byen"-projektet.

Jane Lytthans oplyste, at lokaludvalgets høringssvar om stormflodssikring af Christianshavns
Metrostation er sendt ind.  Det indeholder ønsker om forgrønning, bænke og underjordisk automatisk
cykelparkering.

Torvenetværket

Ruth Plovgaard oplyste, at Torvenetværket vil danne en forening, som er åben for alle. Der er ved at
blive udarbejdet vedtægter. Det stiftende møde holdes den 18. marts 2019. Foreningen skal hvile i
sig selv og være uafhængig af lokaludvalget. På det stiftende møde kan folk tilmelde sig forskellige
interesseområder. Foreningen får mulighed for anvende kiosken på Christianshavns Torv til
aktiviteter.

Genbrugsgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at en virksomhed i Overgaden neden Vandet har udtrykt sig imod den
ene af de to affaldssorteringsløsninger, der er opstillet i gaden. Teknik- og Miljøforvaltningen vil tjekke
i hvilken grad, affaldssorteringsløsningerne anvendes.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Miljøgruppen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2019 (2018-0336622)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på ansøgningen fra Legepladsen på
Christianshavns Vold - Elefantens Bastion og Clorofille om 25.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til at forestå 4 årstidsbestemte workshops for børn i alderen 3- 14 år og deres
familier på Christianshavns Vold. Afslaget begrundes med,

• at Den bemandede legeplads på Christianshavns Vold er en kommunal legeplads. Af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler fremgår det, at lokaludvalget i
udgangspunktet ikke yder støtte til aktiviteter, som andre offentlige institutioner bør
finansiere.

• at en del af støtten påtænkes anvendt til honorering af ansøgerne. Det fremgår af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Forsamlingshuset Operaen på Christiania og
Københavns byrumsteater Teatergrad på en ansøgning om 29.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til en musik- og teaterforestilling i marts 2019 om fællesskab. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at forestillingen ikke er bydelsrelateret.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte. Begge ansøgninger har været behandlet i
lokaludvalgets arbejdsgruppe Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge. På baggrund af arbejdsgruppens
bemærkninger, har sekretariatet været i kontakt med begge ansøgere
og fået supplerende oplysninger om aktiviteterne, der er søgt støtte til. 

Løsning

1. Årstidernes mange skatte på Volden

Legepladsen på Christianshavns Vold - Elefantens Bastion og Clorofille søger om 25.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til at forestå 4 årstidsbestemte workshops for børn i alderen 3- 14 år og
deres familier på Christianshavns Vold.
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Workshops’ne består af opdagelses-gåture – en form for skattejagt – på Christianshavns Vold, hvor
der samles materialer til at lave farver, modellervoks, julekort, sæbe og blomsterslik mm. Der vil være
en workshop i hvert kvartal i 2019 (for hver årstid), og indholdet af den enkelte workshop vil være
afstemt med årstidens muligheder.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til materialer, leje af bil, marketing, annoncering,
honorarer til workshopfacilitatorer, samt planlægning.

Sekretariatets bemærkning
Sekretariatet vurderer, at workshops’ne er bydelsrelateret, dialogskabende og lokalkulturelt
udviklende. Sekretariatet bemærker, at Den bemandede legeplads på Christianshavns Vold er en
kommunal legeplads. Af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler fremgår det, at
lokaludvalget i udgangspunktet ikke yder støtte til aktiviteter, som andre offentlige institutioner bør
finansiere. En del af støtten påtænkes anvendt til honorering af ansøgerne. Det fremgår af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, at honorering af arrangører ikke er mulig.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling
Arbejdsgruppens behandling af ansøgningen skete på et andet grundlag end ovenstående
bemærkninger fra sekretariatet.

Arbejdsgruppens bemærkninger: Udvalget kan ikke behandle ansøgningen grundet uklarhed dels
vedr. støtte til en kommunal legeplads, dels at det er en privat virksomheds ejer der står som
kontaktperson og dels at virksomheden ikke har adresse på Christianshavn. Vi mangler navn på en
kontaktperson der er tilknyttet legepladsen. Herudover er der uklarhed omkring økonomi, da det ikke
fremgår hvor sponsorstøtten kommer fra, tillige med at der også er medregnet 2 x marketing uden
forklaring.

Supplerende oplysninger
Efter arbejdsgruppens behandling ansøgningen har sekretariatet fået svar på følgende spørgsmål
per mail fra ansøger (svar i kursiv):

• Hvem er kontaktperson på legepladsen? Kontaktperson er Michael (ze56@kk.dk)
• Er det gratis at deltage i workshops’ne? ja, det er.
• Får I sponsorstøtte og hvem er det fra i så fald? nej, vi søger støtte fra lokaludvalg og vi

medfinansering (clorofille og lageplads)
• Er det jer selv, der er facilitator til workshops’ne? ja, der er mig (Giulia Cavalli) og Ann Sofie
• Hvorfor er marketing nævnt to gange i budgettet?   At være i Born i Byens nyhedsbrev koster

det 5000 kr og derefter til en facebook kampagne koster 1000 for at sætte det op og nå så
mange som muligt, så vi sætter 3000 kr fra lokaludvalg og 3000 kr medfinansiering fra Clorofille

Formandens indstilling
At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på ansøgningen fra Legepladsen på Christianshavns
Vold - Elefantens Bastion og Clorofille om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til at forestå 4
årstidsbestemte workshops for børn i alderen 3- 14 år og deres familier på Christianshavns Vold.

Afslaget begrundes med,
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• at Den bemandede legeplads på Christianshavns Vold er en kommunal legeplads. Af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler fremgår det, at lokaludvalget i
udgangspunktet ikke yder støtte til aktiviteter, som andre offentlige institutioner bør finansiere.

• at en del af støtten påtænkes anvendt til honorering af ansøgerne. Det fremgår af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar.

 

2. The BeatRoots -  en country forestilling om fællesskab

Forsamlingshuset Operaen på Christiania og Københavns byrumsteater Teatergrad søger om 29.000
kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til en musik- og teaterforestilling i marts 2019 om fællesskab.
Målgruppen for forestillingen er voksne fra 15 år; fortrinsvis borgere på Christiania og Christianshavn.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til at forære 200 billetter til lokale borgere på
Christianshavn til to forestillinger den 11.-12. marts 2019.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at forestillingen er bydelsrelateret i og med at den sættes op på
Christianshavn. Endvidere, at den er dialogskabende og styrker Christianshavns kulturelle
ressourcer. 

Sekretariatet bad ansøger om at redegøre for, hvad indtægten fra teaterbilletterne vil blive brugt til,
så lokaludvalget kan vurdere, om støtten anvendes i overensstemmelse med lokaludvalgets
retningslinjer for tildeling af støtte. Ansøgeren svarede efter arbejdsgruppens behandling af
ansøgningen: 

Indtægten indgår i det store budget af almindelig billetindtægter, og udgør en lille del af de indtægter
vi har til at dække transport, billeje, leje af lokaler, kunstnerhyre, billetkontor, PR og pressepersonale,
bogfører, revisor, scenografi, rekvisitter, musiker, teknik, lys, kostumer osv. Igen må jeg understreges
at vi ikke driver nogen forretning, tjener ikke på forestillingen, er hovedsagelig finansieret af
kunstfonden og andre fonde. Kun en meget lille del af vores indtægt er billetter. 

På det grundlag ser sekretariatet intet i hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppens behandling af ansøgningen skete på et andet grundlag end ovenstående
bemærkninger fra sekretariatet.

Udvalget kan ikke tage stilling til ansøgningen, da der er uklarhed vedr. salg af teaterbilletter på 200
stk. a kr.145,00 i alt kr. 29.000,00 og spørgsmålet er hvad disse indtægter i givet fald skal dække. Et
spørgsmål som sekretariatet ikke har kunne få svar på. 
 

Formandens indstilling
At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Forsamlingshuset Operaen på Christiania og
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Københavns byrumsteater Teatergrad på en ansøgning om 29.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
en musik- og teaterforestilling i marts 2019 om fællesskab. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at forestillingen ikke er bydelsrelateret.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 220.000 kr. af 2019-puljen til puljeansøgninger. Hidtil er der disponeret for
13.500 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der ikke være disponeret yderligere af puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag på ansøgningen fra Legepladsen på
Christianshavns Vold - Elefantens Bastion og Clorofille om 25.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til at forestå 4 årstidsbestemte workshops for børn i alderen 3- 14 år og deres
familier på Christianshavns Vold. 
Afslaget begrundes med,

• at den bemandede legeplads på Christianshavns Vold er en kommunal legeplads. Af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler fremgår det, at lokaludvalget i
udgangspunktet ikke yder støtte til aktiviteter, som andre offentlige institutioner bør
finansiere.

• at en del af støtten påtænkes anvendt til honorering af ansøgerne. Det fremgår af
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Forsamlingshuset Operaen på
Christiania og Københavns byrumsteater Teatergrad på en ansøgning om 29.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til en musik- og teaterforestilling i marts 2019 om fællesskab. 
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Mogens Holm om, at afslaget begrundes med,
at lokaludvalget mener, at der ikke er tiltrækkelig klarhed over, hvad støtten fra lokaludvalget
skal anvendes til.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Ændring i kriterierne for Anerkendelsesprisen (2019-0017257)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende, at lokaludvalgets Anerkendelsespris kan gives til
enkeltpersoner.  

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets Anerkendelsespris kan gives til
enkeltpersoner, jf. afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Asbjørn Kaasgaard:

"Christianshavns Lokaludvalg  indstiftede Anerkendelsesprisen i 2016.

Et af kriterierne  var  ”at Anerkendelsesprisen ikke kan gives til enkeltpersoner”. Se lokaludvalgets
beslutning i bilaget.

Kriteriet virker begrænsende og uhensigtsmæssigt i forhold til hensigten med prisen.

Derfor foreslås det ophævet, gældende fra 2019.

Asbjørn Kaasgaard, CLU

 

Baggrund:

Prisen  i 2016 tildelt:.
E/F Hjerter Dame fra Brobergsgade og Burmeistergade, E/F Torvegade 54-56 og Prinsessegade
17A-17B og E/F Krøyers Plads   har fået prisen  på baggrund af deres forskønnelsesindsats i
byrummet.
 En flot facaderenovering, hvor gamle butiksnavne nu toner frem. Træer og buske langs facaden på
en ejendom og et nyt byggeri, hvor træbrygger har skabt et nyt indbydende byrum ved vandet

 

Og i 2017:
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Kulturtårnet på Knippelsbro, der åbnede i 2017
Christianshavns Asyl, der gennem 180 år har gjort en forskel for christianshavnerbørn
Sømandsforeningen af 1856's projekt Hjælp til Selvhjælp
Vægmaleriet i fællesgården i Prinsessegade 9-13

 Og i 2018:

Børnecafeen og den bemandede  legeplads Elefantens Bastion  for  BYhave/skolehave."

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender, at lokaludvalgets Anerkendelsespris kan gives til
enkeltpersoner.

Økonomi

Lokaludvalget har afsatte en ramme på 15.000 kr. til Anerkendelsesprisen 2019.

Videre proces

Sekretariatet orienterer om ændringen på lokaludvalgets hjemmeside.

I perioden ultimo september-primo december 2019 vil christianshavnerne blive opfordret til at foreslå
kandidater til Anerkendelsesprisen 2019. Det vil ske via lokaludvalgets hjemmeside, facebookside og
facebook og med annoncering i lokale medier.

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets Anerkendelsespris kan gives til enkeltpersoner, jf.
afsnittet "Problemstilling".

Bilag
Lokaludvalgets beslutning den 30. november 2016 om Anerkendelsesprisen

Side 35



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Kontaktmøder med Københavns Politi (2019-0017201)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til politidirektøren og overborgmesteren
om behovet for kontaktmøder om politiarbejdet i og omkring Christiania.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender henvendelsen til politidirektøren og
overborgmesteren, der fremgår af løsningsafsnittet, om behovet for kontaktmøder om
politiarbejdet i og omkring Christiania.

Problemstilling

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet behovet for at genoptage kontaktmøderne med politiet
om politiarbejdet i og omkring Christiania.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til politidirektøren og overborgmesteren:

"Vedr.: Politiarbejdet i og omkring Christiania.

Kære Anne Tønnes, Kære Frank Jensen,

Som I måske erindrer, har Christianshavns Lokaludvalg i nogle år formidlet 2 – 3 kontaktmøder om
året mellem lokale aktører (skoler, gymnasiet, idrætsklubben, Christiania, Beboergruppen
Christianias Naboer m.fl.) og de i lokalområdet aktive politienheder, repræsenteret på
beslutningstagerniveau.

Møderne havde mange fordele: Dels afmystificerede det politiets arbejde i lokalområdet og
forebyggede derved mytedannelse og fjendebilleder, dels fik politiet vigtig information fra
lokalområdet. Møderne var uformelle og uden egentligt referat, hvad der gjorde meningsudvekslingen
nemmere.

For nogen tid siden omorganiserede politiet sin indsats: Task Force Pusher Street gik op i en anden
enhed og ”Din Betjent”-ordningen synes ikke at være aktiv mere,. Den savnes lokalt.
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Det er nu  1 ½ år siden, samarbejdet sidst var aktivt. Derfor har Christianshavns Lokaludvalg flere
gange forsøgt at kontakte medarbejderen i politiet, som vores tidligere kontaktperson har oplyst er
den, vi skal have fat i - indtil videre forgæves.

Vi beder derfor politidirektøren om et møde, hvor vi kan drøfte de fremtidige former for dette nyttige
samarbejde, og beder samtidig overborgmesteren hjælpe os med at få sådan et møde i stand.

 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet henvendelsen, sender sekretariatet den til politidirektøren og
overborgmesteren.

 

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en orientering fra Katinka Haxthausen om politiets tryghedsvandringer til
efterretning.

2. Lokaludvalget tog en orientering fra Poul Cohrt om hans telefoniske kontakt til politiet om at
genoptage kontaktmøderne til efterretning.

3. Lokaludvalget bemyndigede Poul Cohrt til at sende henvendelsen til politidirektøren og
overborgmesteren, der fremgår af løsningsafsnittet, om behovet for kontaktmøder om
politiarbejdet i og omkring Christiania, hvis ikke han ad anden vej kan få en aftale med politiet
om at genoptage kontaktmøderne.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Medfinansiering af cykelregelfolder til turister (2019-0017294)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afslå et forslag fra Indre By Lokaludvalg om at være
med til at finansiere en cykelregelfolder til turister.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at meddele Indre By Lokaludvalg og Teknik- og
Miljøforvaltningen, at Christianshavns Lokaludvalg ikke vil være med til at finansiere en
cykelregelfolder til turister, da det ser det som en opgave, som Teknik- og Miljøforvaltningen
skal løse.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg skrev den 14. januar 2019 til Østerbro Lokaludvalg, Nørrebro Lokaludvalg,
Vesterbro Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg:

"Kære lokaludvalg,

Østerbro Lokaludvalg, Nørrebro Lokaludvalg og Indre By Lokaludvalg betalte i 2018 Teknik- og
Miljøforvaltningen for at producere og distribuere en cykelregelfolder målrettet turister. Folderen blev
lagt ud til cykeludlejere, hoteller, uddannelsesinstitutioner mv.

Teknik- og Miljøforvaltningen har meldt tilbage, at folderen er en succes og at der ikke er flere tilbage.
Forvaltningen ønsker derfor at genoptrykke den.

Indre By Lokaludvalg mener, at der er et stort behov for at fortælle turisterne om cykelreglerne, da
det tilsyneladende stadig er populært for turister at leje eller låne cykler til sightseeing og til at leve
med i byens liv.

Derfor har vi givet forvaltningen tilsagn om at betale op til 30.000 kr. af udgiften til genoptrykning og
distribution af folderen.

Turisterne cykler også i jeres bydele, så Indre By Lokaludvalg foreslår hermed, at I betaler en del af
udgiften, fx 5.000 kr. hver. Det kunne blive en fortælling i offentligheden om, at borgerne i de indre
dele af Københavns Kommune hjælper turisterne med at cykle mere sikkert sammen med os.

Når cykelregelfolderen er på gaden, vil vi via vores kommunikationskanaler orientere Indre Bys
borgere om folderen og dermed indirekte opfordre dem til at forbedre vores cykelkultur. Hvis I er
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interesseret i at være med i den del af projektet, synes jeg, at vores sekretariater skal udarbejde en
fælles kommunikationsplan.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Cykelregelfolderen ses i bilaget.

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet forslaget og foreslår, at lokaludvalget meddeler Indre By
Lokaludvalg og Teknik- og Miljøforvaltningen, at Christianshavns Lokaludvalg ikke vil være med til at
finansiere cykelregelfolderen til turister, da det ser det som en opgave, som Teknik- og
Miljøforvaltningen skal løse.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden meddeler Indre By Lokaludvalg og Teknik- og Miljøforvaltningen, at Christianshavns
Lokaludvalg ikke vil være med til at finansiere cykelregelfolderen til turister, da det ser det som en
opgave, som Teknik- og Miljøforvaltningen skal løse.

 

Beslutning

Lokaludvalget besluttede at meddele Indre By Lokaludvalg og Teknik- og Miljøforvaltningen, at
Christianshavns Lokaludvalg ikke vil være med til at finansiere en cykelregelfolder til turister, da
det ser det som en opgave, som Teknik- og Miljøforvaltningen skal løse.

Bilag
Cykelregelfolderen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019 (2019-0018070)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på dets 2018-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

I mødet den 27. februar 2019 skal lokaludvalget tage stilling til regnskabet for 2018-puljen.

Bilag

Økonomioversigt 2018 (eftersendes)

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.
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Bilag
1. Økonomioversigt 2018
2. Støttede puljeansøgninger 2018
3. Borgerdialogaktiviteter 2018
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019 (2019-0018088)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på dets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

 

Bilag

Økonomioversigt 2019 (eftersendes)

Beslutning

Side 42



Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.

 

Bilag
1. Økonomioversigt 2019
2. Støttede puljeansøgninger 2019
3. Borgerdialogaktiviteter 2019
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16.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2019 (2019-0018118)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager formandens håndtering af de henvendelser, lokaludvalget
har modtaget siden lokaludvalgsmødet den 19. december 2018, til efterretning. Se
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har fået henvendelser.

Løsning

1. Afskaffelse af understøttelse af frivilliges projekter

Med mail den 21. december 2018 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen til alle lokaludvalg, at som led i
en større runde besparelser har Teknik- og Miljøudvalget valgt at skære i understøttelsen af de
frivillige projekter. Det betyder, at forvaltningen ikke længere kan understøtte frivillige i byen.

Alle frivilligprojekterne har været koordineret og administreret af en medarbejder i forvaltningen, som
har sikret samspillet mellem projekterne og driften i områderne omkring dem. Den koordinering og
administration har været en nødvendig forudsætning for at forvaltningen kunne have projekterne
Stillingen bliver nedlagt fra årsskiftet som konsekvens af besparelserne. Derfor er forvaltningen nødt
til at opsige samarbejdet med projekterne fra årsskiftet. For de fleste projekters vedkommende
betyder det, at samarbejdet ophører med udgangen af 1. kvartal 2019. For et mindre antal projekters
vedkommende er opsigelsesfristen længere, dog senest til udgangen af 2019.

Frivillige i Bispebjerg har med mail den 27. december 2018 og den 4. januar 2019 opfordret de
frivillige, der driver de 39 frivilligprojekter, som sagen drejer sig om, til at være medunderskriver på en
henvendelse til Teknik og Miljøudvalget om at genoverveje beslutningen.

Det fremgik ikke af mailen fra Teknik- og Miljøforvaltningen, men beslutningen betyder - som det ser
ud nu - at forvaltningen ikke deltager i lokaludvalgets Ren Vold-aktivitet den 23. marts 2019.
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Den 17. januar 2019 skrev teknik- og miljøborgmesteren til alle lokaludvalg, at efter en drøftelse i
Teknik- og Miljøudvalget er Teknik- og Miljøforvaltningen nu i gang med at vurdere, hvordan
eksisterende grønne frivillige projekter kan få mulighed for at fortsætte. De frivillige projekter bliver
kontaktet af forvaltningen og indbudt til individuelle dialoger om, hvorvidt og hvordan det enkelte
projekt kan fortsætte efter nedlæggelsen af frivilligkoordinator-stillingen.

 
2. Forsøg med affaldssortering

Med mail den 15. januar 2019 foreslog en borger, at der sættes affaldssortering op i
Dronningensgade. Han oplyste, at der er problemer med plads til affaldscontainere i gården i
ejendommen, hvor han bor.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare ham og lokaludvalget.

Miljøgruppen er orienteret om forslaget.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

 

Beslutning

1. På forslag fra Katinka Haxthausen bemyndigede lokaludvalget formanden til at udtrykke
bekymring over for Teknik- og Miljøudvalget over afskaffelsen af understøttelse af frivilliges
projekter.

2. Lokaludvalget tog en orientering fra Kirsten V. Andersen om et ønske fra en beboer i
Dronningensgade om at få etableret affaldssortering i gaden til efterretning. 

 

 

Lokaludvalget tog med ovennævnte beslutninger formandens håndtering af de henvendelser,
lokaludvalget har modtaget siden lokaludvalgsmødet den 19. december 2018, til efterretning. 
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17.  Meddelelser (2019-0016077)

Beslutning
Plejehjem Nu

Ruth Plovgaard oplyste, at ingen almene boligselskaber har vist interesse for at etablere et
plejecenter på Christianshavn. Borgergruppen Plejehjem Nu overvejer, hvordan man skal komme
videre med ønsket om et plejecenter i Miljøstyrelsens bygning i Strandgade. Sagen tages op i
borgermødet med folketingskandidaterne.

Møde om mobilitet

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget er inviteret til møde den 4. februar 2019 med Teknik- og
Miljøforvaltningen om mobilitet. 

Christianshavnermøde om Nyholm

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har Christianshavnermøde om Nyholm den 26. februar 2019.

Borgermøde om lokalplanforslag for Kuglegården og Basecamp

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen har byvanding og borgermøde
den 5. februar 2019 om lokalplanforslaget for Kuglegården og Basecamp.  
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18.  Eventuelt (2019-0018032)

Beslutning
Katinka Haxthausen oplyste, at hun vil stille et medlemsforslag om sikker Prinsessegade til
behandling i lokaludvalgets møde den 27. februar 2019.

 

______________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.15.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
13. Medfinansiering af cykelregelfolder til turister
14. Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019
15. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019
3. Orientering om ny biblioteksplan
4. Høringssvar om revision af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”
5. Høringssvar om mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse
6. Processen vedr. Ørkenfortet
7. Valgmøde i anledning af folketingsvalget 
8. Valg af tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
10. Puljeansøgninger, januar 2019
11. Ændring i kriterierne for Anerkendelsesprisen
12. Kontaktmøder med Københavns Politi 
16. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2019 
17. Meddelelser 
18. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
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Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Søren Kragelund
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten V. Andersen
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
A/B Schifters Kvarter Jens Loft Rasmussen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokraterne Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Socialistisk Folkeparti Hanne Tang
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Gülsen Fidan Schultz

 

Fraværende med afbud

Jette Philipsen og hendes suppleant.
Carsten Junge Pedersen. Hans suppleant Søren Kragelund deltog i stedet.
Frode Neergaard og hans suppleanter.
Gunhild Legaard. Hun har ingen suppleant.

Fraværende uden afbud

Mai Christiansen.

Fraværende i mødet

Søren Kragelund ankom til mødet kl. 18.42 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Povl Koch forlod mødet kl. 19.24-19.26 under behandlingen af dagsordenens punkt 4.
Hanne Tang forlod mødet kl. 20.20 efter behandlingen af dagsordenens punkt 6.

____________________________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 27. februar 2019 i mødelokalet på 1. sal i Hal
C, Arsenalvej 6.
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